
Danmarks Kordegneforening 
Generalforsamling S. oktober 2020 på Hotel Nyborg Strand 

Referat 

1. Valg af dirigent 

Richard Ammitzbøll blev valgt. 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen, på trods af udsættelser, var lovligt varslet og 

indkaldt, og er beslutningsdygtig. 

Der var 184 stemmeberettigede til stede. 

2. Valg af 2 referenter 

Lone Kristensen og Mette Bruus, Midtjysk kreds 

3. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

4. Bestyrelsens beretning til behandling 

Henrik Kristoffersen indledte beretningen med at bede forsamlingen mindes, de kolleger, der er 

døde siden sidste generalforsamling. 

Implementeringen af den betalte spisepause. Vi må forstyrres i vores spisepause, men der kan ikke 

afholdes planlagte møder. 

Ønsker/krav til OK 21 

• Generelle lønforbedringer 

• Kvalifikationstillæg til overenskomstansatte 

• Søgnehelligdagsaftale 

Landsforeningen af Menighedsråd har et stort ønske om at blive arbejdsgiverforening. Vi tager del i 

debatten, men har intet behov for at ændre en ordning, der fungerer. 

Bestyrelsen oplever et godt samarbejde med IT-kontoret, og tager del i udviklingen af f. eks. 

Konfirmand kommunikation, P-support og tilsynsredskaber. Der er et uddannelsesefterslæb pga. 

Corona. 

Kommunikationsudvalget: Ny leverandør af blad. Der er ny hjemmeside på vej- også her skiftes 

leverandør. Bestyrelsen gør brug af resultaterne af medlemsundersøgelsen i arbejdet. 

Medlemskartoteket er ved at blive udskiftet/opdateret. 

Lokallønsmid ler pr. april 2019 er på vej til de tjenestemænd, der er blevet tilgodeset. 

De årlige lønforhandlinger for OK-ansatte er i gang. 

Covid19: Vi har både haft folkekirken lukket ned og næsten genåbnet. Der er og har været mange 

forhold at tage højde for i de enkelte sogne- pas på jer selv. 

Kordegneforeningen var inviteret i samarbejdet i sektorpartnerskabet-men det opleves som 

værende af navn, ikke af gavn. Det har ikke været tilfredsstillende, og det går bestyrelsen i dialog 

med KM om. Kordegne er en vigtig samspilspartner-også i krisetider. 

Landskursusudvalg: Stor tak til landskursusudvalget og Krista for en kæmpe indsats med at 

arrangere, aflyse, tilbagebetale, planlægge på ny, refundere mm. 

Særlig tak til Krista og Betina for deres store arbejdsindsats specielt under corona. 

Tak til kredsbestyrelser og tillidsrepræsentanter. 



5. Regnskab for 2019 forelægges til godkendelse 

Henrik Højen fremlagde regnskabet, der udviser et overskud på 109.948,- kr. 

Han gennemgik regnskabet med fokus på de poster der afveg væsentligt fra budgettet. 

Landskursus 2019 viser overskud på 242.000 kr. Den andel af sekretærens løn, der vedrører 

arbejdet med Landskurset bogføres ikke som en udgift under landskurset, men sammen med de 

øvrige lønudgifter. Der skal være lidt buffer, hvis færre tilmeldinger et år. 

Bestyrelsen foreslår at 100.000 kr. af overskuddet henlægges til Særlig Fond {konflikt) der dermed 

opnår en saldo på 300.000 kr. 

Foreningen har generelt en sund økonomi. 

Regnskabet og den foreslåede disponering af overskuddet blev enstemmigt godkendt. 

6. Budget 2021 og herunder fastsættelse af kontingent for 2021 forelægges til vedtagelse 

Budget 2021 er lagt med et O-resultat. Og bestyrelsen indstiller at kontingentsatser bevares 

uændrede i 2021 

Villy Schmith, Midtjysk Kreds: Opklarende spørgsmål vedr. kontingent til Fagbevægelsens 

Hovedorganisation og konteringen, deraf. Spørgsmålet blev besvaret af Henrik Kristoffersen 

Thomas Suenson, Kbh. Vestegns Kreds: Konstaterer at der budgetteres med øgede kursusudgifter. 

Er det med uændrede kursusaktiviteter? Udtrykker ønske om udbud af personregistreringskurser. 

Henrik Kristoffersen: l aften vil vi næppe foreslå ændrede kontingentsatser til fordel for kurser. 

Bestyrelsen er dog ikke afvisende overfor, i samarbejde med kredsene, at se på muligheden for 

personregistreringskurser. 

Budget og forslag til kontingentsatser 2021 blev vedtaget. 

7. Indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag. 

8. Valg af 4 bestyrelsesmedlemmer og mindst 2 suppleanter 

Efter vedtægternes§ 7, stk. S var opstillet: 

Heidi Haagendrup Andersen 

Stengård kirke, Lyngby 

Karen Hoffritz 

Luther og Frihavns kirker, København 

Morten Andersen Krogh 

Biersted og Gjøl kirker 

Heidi Thyø Marqweis 

Stormarkskirken, Nakskov 

{Ikke til stede} 

Birgitte Wilson Schmidt 

Egebæksvang og Mørdrup sogne 

Tilstedeværende kandidater præsenterede sig selv og deres mærkesager inden afstemningen . 



Stemmerne fordelte sig således: 

Morten Andersen Krogh 181 stemmer 

Birgitte Wilson Schmidt 144 stemmer 

Heidi Haagendrup Andersen 108 stemmer 

Karen Hoffritz 108 stemmer 

(Disse kandidater er valgt) 

Heidi Thyø Marqweis 33 stemmer 

(valgt som førstesuppleant) 

Efter vedtægternes§ 7, stk. 6 blev, på generalforsamlingen, opstillet: 

Jette Wainø Topsøe-Jensen, som dermed er valgt som andensuppleant. 

9. Valg af 2 interne revisorer og 1 revisorsuppleant 
Valgte revisorer: 

Lene Winther Beck, Bredballe Kirke, Vejle 

Jørgen Lundholm, Hørning Kirke, Skanderborg. 

Valgt revisorsuppleant: Poul Sønderbæk, Nørrelandskirken, Holstebro 

10. Eventuelt 

Intet til referat. 

Dirigenten erklærede generalforsamlingen for afsluttet, og gav ordet til formanden . 

Formanden gratulerede de valgte. 

-2~~~ 
Richard Ammitzbøll, dirigent 


